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Inspraak Fietsersbond afdeling Groningen ten aanzien van verkeersveiligheid 

23 mei 2017, Wim Borghols 

 

Graag maakt de Fietsersbond gebruik van de gelegenheid enige punten ter sprake te 

brengen op het gebied van verkeersveiligheid. 

Uiteraard is veiligheid in het verkeer erg belangrijk voor de Fietsersbond. De 

Fietsersbond is echter wel blij met de pragmatische en realistische wijze waarop in de 

stad Groningen meestal met dit onderwerp wordt omgegaan;  dit voorkomt dat de meest 

veilige fietser een stilstaande fietser wordt. 

De Fietsersbond is van mening dat de verkeersveiligheid in Groningen nog verder 

verhoogd zou kunnen worden door schijnveiligheid, die ook in Groningen nog regelmatig 

voorkomt, op te heffen. Soms is het namelijk beter minder te regelen omdat de 

gehanteerde regels niet de veiligheid bevorderen, maar juist onveilig gedrag oproepen.  

Regelmatig is in deze stad de klacht te horen dat fietsers lak hebben aan alle regels en 

‘maar wat doen’. De Fietsersbond wil wangedrag van haar belangengroep niet 

goedpraten, maar het is een feit dat fietsers als water zijn: ze hoeven maar een klein 

gaatje te zien en ze maken er gebruik van. Dit past in het beeld van de mondige burger: 

de burger en dus ook de fietser wil dat regels en situaties begrijpelijk en eerlijk zijn. Is 

dat het geval, dan zal de fietser zich gedragen. Is dat niet het geval, dan zal de fietser 

zijn eigen pad kiezen. Zo kunnen ook regels waarvan de intentie was dat ze de 

verkeersveiligheid zouden bevorderen zich tegen diezelfde verkeersveiligheid keren. 

In Groningen zijn nog steeds veel plaatsen waar het verkeer geregeld wordt met 

verkeersregelinstallaties, ook wel bekend als VRI’s of gewoon stoplichten. Hoewel er op 

diverse plaatsen niet aan te ontkomen valt, zijn er ook nog veel plaatsen waar VRI’s voor 

onnodig veel oponthoud voor de fietsers zorgen. Dit leidt er toe dat op deze plaatsen veel 

fietsers door rood rijden, met een gevaarlijke situatie tot gevolg. Deze VRI’s zorgen dus 

voor schijnveiligheid. De situatie zou vaak beter op te lossen zijn door de maximum 

snelheid terug te brengen naar 30 km/h, dan kunnen de VRI’ s vervallen.  

Ook staan er in de stad veel VRI’s  die in werking zijn op momenten dat er weinig tot 

geen verkeer is, bijvoorbeeld op de driesprong Paterswoldseweg – Van Swietenlaan bij 

het Martiniziekenhuis, waar het stoplicht van ’s ochtends vroeg tot ’s avond heel laat 

voor fietsers standaard op rood staat (en voor auto’s op groen) terwijl er af en toe een 

bus langs komt. Er zijn ook voorbeelden waar het wel goed gaat, bijvoorbeeld op het 

kruispunt Peizerweg – Paterswoldseweg, dat buiten de spits op knipperen staat. 

Uiteraard zal het aanpakken van de VRI’ s niet overal tegelijk kunnen, maar wij roepen u 

op hiervoor een programma te maken en denken daarover graag mee. 

Een goed voorbeeld van hoe het verkeer wel redelijk goed geregeld kan worden is de in 

Groningen (gelukkig) veel gebruikte en goed ingeburgerde regel van alle richtingen 

tegelijk groen voor fietsers. Deze regel voorkomt dat fietsers uit kruisende richtingen 

elkaars groen benutten als dit niet tegelijkertijd is. Ik zeg met opzet ‘redelijk goed’ 

omdat in de uitvoering ook in fietsstad Groningen vaak op twee gedachten gehinkt wordt. 

Bij veel VRI’s krijgen fietsers voor alle richtingen samen vaak evenveel (of beter gezegd: 

even weinig!) tijd als vroeger één van de richtingen, dat wil zeggen dat de totale 
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beschikbare tijd voor de fietsers gehalveerd is, terwijl wel alle fietsers tegelijk over 

moeten steken. Dit heeft tot gevolg dat sommige van deze kruispunten, zoals 

Hereweg/Stationsweg  en Stationsweg/Emmaviaduct, overvol zijn met fietsers waardoor 

met name de oudere en de minder mobiele fietsers zich weer onveilig voelen. De 

oplossing is volgens de Fietsersbond het vaker groen geven aan fietsers op deze punten: 

laat de fietsers twee keer per cyclus oversteken in plaats van een keer. Per keer zal  de 

helft van het aantal fietsers oversteken zodat het rustiger wordt. Verder neemt de 

wachttijd voor fietsers af, waardoor de aandrang om door rood te rijden voor fietsers ook 

minder zal worden.  

Uit sommige ingezonden punten blijkt dat nog steeds niet alle Groningers gewend zijn 

aan het feit dat op veel plaatsen in de stad de grootste verkeersstroom bestaat uit 

fietsers. De inzenders van deze punten pleiten er voor fietsers de voorkeursbehandeling 

die daarbij hoort weer te ontnemen of pleiten tegen plannen voor voorrang voor fietsers. 

Uiteraard is de Fietsersbond het daar niet mee eens, we leven niet in Drenthe maar in 

Stad! Wij pleiten voor het handhaven van de voorkeurspositie voor fietsers en zelfs voor 

het uitbreiden daarvan. Het fietsverkeer neemt minder plaats in in de stad, voorkomt 

luchtvervuiling (van gemotoriseerd verkeer, ook elektrisch!) en is goed voor de algehele 

gezondheid van iedereen die fietst. 

De Fietsersbond erkent dat verkeerd geparkeerde fietsen kunnen leiden tot een onveilige 

doorgang voor bewoners met een rolstoel of kinderwagen en voor blinden, en pleit 

daarom voor veel meer stallingen in de stad. 

 

Graag praat de Fietsersbond mee over de plannen die naar aan leiding van deze 

hoorzitting gemaakt worden. 

Ik dank u voor uw aandacht. 


